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Educational project "Memorial Vienna"

 
in German:
Vermittlungsprojekt denk mal wien

Project

 

Description

The aim of the project is to bring targeted education outside of everyday school life into the living environments of young people by imparting
knowledge. The historical development of the monuments and the places associated with them up to the present day form content-related points
of contact to the topics of the tours. Fixed points of the tours are the history of the Republic as well as the Nazi era with a constant connection to
today and to the lives of the young people. The various forms of instruction aim at a constant interaction with the tour participants and at a long-
term transfer of knowledge, the creation of a reference to the present and an awareness for current problems such as right-wing extremism, anti-
Semitism and racism. Emphasis is also placed on raising awareness for the need for togetherness, democratic consciousness and greater civil
courage. An essential component is a transfer of knowledge that establishes a connection to participants with migration in their background. All
tours also include issues specific to women.

in German:
Ziel des Projekts ist es, durch die Wissensvermittlung gezielte Bildung außerhalb des Schulalltags in die Lebenswelten von Jugendlichen zu
bringen. Die historische Entwicklung der Denkmäler und der mit ihnen verbundenen Orte bis zur Gegenwart bilden inhaltliche
Anknüpfungspunkte zu den Themen der Rundgänge. Fixpunkte der Rundgänge sind die Geschichte der Republik sowie die Zeit des
Nationalsozialismus mit einer ständigen Verbindung zum Heute und zur Lebenswelt der Jugendlichen. Die verschiedensten Arten der
Vermittlung zielen auf eine ständige Interaktion mit den RundgangsteilnehmerInnen und auf langfristige Wissensvermittlung, Herstellung eines
Gegenwartsbezugs und Sensibilisierung für aktuelle Problematiken wie Rechtsextremismus, Antisemitismus und Rassismus ab. Auf die
Sensibilisierung für ein Miteinander, Demokratiebewusstsein und mehr Zivilcourage wird ebenfalls Wert gelegt. Ein wesentlicher Bestandteil ist
eine Wissensvermittlung, die einen Bezug zu TeilnehmerInnen mit Migrationshintergrund herstellt. Alle Rundgänge beinhalten außerdem auch
frauenspezifische Fragestellungen.
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Mauthausen Committee Austria

in German:
Mauthausen Komitee Österreich

Website

http://www.mkoe.at

Location

Austria |  show on map 
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Education
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School projects / education

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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